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Tid: 13 januari 2021 kl. 19.15-20.15. Plats: Digitalt möte via Teams 

Mötet föregicks av ett föredrag kl 18.00-19.10 om ”Södertäljes naturreservat” av föredragshållaren 
Carolina Hillerdal Ljungqvist, kommunekolog i Södertälje kommun. Det genomfördes digitalt via Teams 
med ca 30 deltagare. 

Närvarande: Pehr Lind, Lars Ljungdahl, Lars Klasén, Alenka Jejcic och Anne Kawecki 

1. Mötets öppnande 
Pehr öppnade mötet.  

2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes. 

3. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet 
Pehr utsågs till ordförande och Lars till sekreterare. Som justerare utsågs Lasse (Lars L) och Anne. 

4. Formalia 
Föregående protokoll (nr 10, 2 december 2020) godkändes. Undertecknande av de styrelseprotokoll 
som ännu inte blivit undertecknade ombesörjs av Lasse. 

5. Inkommet 
Fysisk post: Inget inkommet 

Mail:  

- Som resultat av det fysiska utskicket (d 7/1) av vårprogrammet hörde flera medlemmar av sig med 
begäran om länk till dagens föredrag. De har uppenbarligen inte nåtts av mailutskicket (d 11/1). Det har 
också visat sig att vissa medlemmar inte nåtts av (det fysiska) utskicket. Som vanligt ledde mailutskicket 
till ca 70 returer som resultat av obeställbara mailadresser. 

- Övriga inkomna mail rör sådant som tas upp under andra mötespunkter, främst remisser/planärenden. 

6. Ekonomi 
Ingen förändring sedan förra mötet. 

7. Remisser 

Södertälje 

- Inga yttranden e.d. har avlämnats sedan förra mötet. 

Inkomna och/eller under arbete: 

- Wasa våtmark. Telge Nät AB har ansökt hos mark- och mijödomstolen om tillstånd för 
vattenverksamhet för dämning av våtmark på fastigheterna Vasa 1:1 och Måsnaryd 1:1 (utmed lilla 
Måsnarens NV strand). Synpunkter lämnas senast 1 februari. Lasse beställer handlingarna och avgör om 
vi bör yttra oss. 

- Detaljplan för del av Tellus 5 och Tälje 1:1 (Hotell vid Maren). Samråd om detaljplan: hotell ungefär 
där McDonalds har legat. Enligt beslut på förra mötet inger vi bara synpunkter betr de förslagna utfyllna-
derna av del av Maren. Lars har tagit fram ett förslag till yttrande som alla i styrelsen har fått för ev. 
synpunkter. Svar ska vara inne d 15/1. (Alla uppmanades att också inge synpunkter som privatpersoner). 

- Vindkraftpark. Anmälan från Eolus Vind AB om att etablera en vindkraftpark (preliminärt 5 större verk 
om 6-7 MW; höjd ca 250 m, rotordiameter ca 170 m) i skogarna söder om Yngern/Yngsviken ca 10 km 
väster om Järna. Synpunkter på projektet ska vara Eolus tillhanda senast den 31/1 2021. Ett ganska 
”knepigt” ärende eftersom Naturskyddsföreningen både stöder kampen för ett fossilfritt samhälle och 
att skydda miljön. Regeringens inriktning betr energi är att vindkraftens produktion inom 20 år ska öka 
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från dagens ca 23 TWh till 100 TWh! (Jämför med att dagens vattenkraft ger 58 TWh och kärnkraften 40 
TWh). Om detta ska uppfyllas ”behövs” det alltså vindkraftverk ”nästan överallt”. 

Lars berättade att han kontaktat NFs sakkunnige inom energi, Kristina Östman, som berättade dels om 
befintliga riktlinjer, dels om att NF Riks nu arbetar på en rapport om föreningens ställningstagande, 
strategier mm. Den ska vara klar i mars. Det finns alltså ännu inga kartor etc som anger var det enligt 
föreningen är lämpligt resp olämpligt med vindkraftverk. De befintliga riktlinjerna anger att NF är 
positivt till vindkraft men att sådana helst ska anläggas i redan störda områden (mark, buller, visuellt), 
typ nära motorvägar. 

Beslutades att vårt (kommande) yttrande bör berätta att vi i princip är positiva till vindkraft men att den 
föreslagna lokaliseringen inte är lämplig. Lars (som är delägare i den ekonomiska föreningen Telge 
Energi Vinds två vindkraftverk) uttryckte osäkerhet om sitt eget ställningstagande och det beslutades att 
ett förslag till yttrande inte skulle skickas innan han tagit ställning. Efter mötet, men innan detta proto-
kolls justering, meddelade Lars att han inte deltar i beslutet om ett yttrande med nämnda inriktning. 
Hans besked har inför protokollets justering godkänts som mottaget av styrelsen, varför det medtas här. 

 - Billsta 5:11 (SV om Järna). Planens syfte är att möjliggöra för ny bostadsbebyggelse i lantlig miljö 
genom en ändring av gällande detaljplan för fastigheten Billsta 5:11. Inom fastigheten planeras ett antal 
fastigheter med en minsta tomtstorlek på 2000 kvadratmeter. Synpunkter ska vara inne senast 3/2. 

- Från föreg. protokoll: ”Kommande remisser på samråd under 2021 och som vi då bör yttra oss över är 
dels Detaljplan för del av Brunnsäng 1:1 (Cittran 1 och 2 mm) (i norra delen av/norr om Hanstabruks-
skogen, bl a vid Telgehusvägen), dels Detaljplan för Ljungen 1 (del av Torekällbergets sydligaste skog.”. 
Betr Ljungen har ett antal närboende (som f ö haft kontakt med Lars om saken. Vi har dock inte tagit 
ställning!) startat en aktion inkl namninsamling mot bygget, vilket uppmärksammades stort i LT d 10/12. 

- Betr den våren 2020 i stadsbyggnadsnämnden beslutade detaljplanen Del av Brunnsäng 1:1 (i Bergvik), 
som rör ett 9 våningar högt hus i den NV fliken (0.4 ha av den ca 11 ha stora Hanstabruksskogen, så har 
några närboende begärt att vi ska redovisa vår åsikt. 8-10 sakägare har överklagat beslutet till mark- och 
miljödomstolen. Vi har inte yttrat oss under samrådet och kan därför inte överklaga (även om vi skulle 
önskat det). Vi beslutade att avstå från att engagera oss i ärendet. (Anm: Se även sista punkten under 
”Övrigt”) 

Nykvarn 

Avlämnade: 

- Den 2020-12-12 inlämnades ”Synpunkter Avgränsningssamråd vattenverksamhet Mörby 5:1 och 
Krummeltorp 1:1, Nykvarn” till Nykvarns kommun.  

Inkomna: 

- Samråd ang uppdämning av Borrsjön. Snebro gård AB avser att söka tillstånd till vattenverksamhet 
enligt 11 kap. miljöbalken för uppdämning av sjö, Borrsjön, på fastigheten Norrkärr 2:1 m fl. 
Samrådsmöte den 26/1. Synpunkter ska vara inne senast d 29/1. Pehr uttryckte tveksamhet om att 
svara, då området redan är hårt exploaterat och invid Europa-väg men kommer att läsa igenom 
handlingarna en gång till. 

Övriga: 

- Älgbostad: Naturskyddsföreningens samt privata sakägares överklagan till Mark- och miljödomstolen 
gav som resultat att domstolen den 7/12 2020 fastslog att Älgbostad är att betrakta som brukningsvärd 
jordbruksmark samt att kommunen inte kunnat visa att Älgbostad är den enda mark som finns att 
bebygga och att bostadsbehovet är så stort att det därför är skäl till att bygga på just denna 
jordbruksmark. Därmed upphävdes kommunens beslut om detaljplan från maj då den står i strid med 
Miljöbalken. Men kommunen ansöker om prövningstillstånd i Mark- och miljööverdomstolen, dvs 
överklagar domstolens beslut. 

- Ströpsta 3:54 (Båglan). NS Recycling har dragit tillbaka sin anmälan om att få lägga schaktmassor på 
obrukad åkermark. Därmed är ”striden om tippen över” som LT skriver d 22/12. Iaf för den här gången … 

8. Genomförda aktiviteter 
- Inget genomfört sedan förra mötet (2/12). 
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9. Kommande aktiviteter 
- Vårens program framgår av det fysiska utskicket avsänt ca d 8/1, vilket tyvärr inte nått alla (bland dem 
undertecknad protokollförare … ), däremot inte av mailutskicket inför föredraget d 13/1. I brist på att 
det inte heller till dags dato publicerats på kretswebben så förutsätter jag/Lars att den information som 
gavs på vårt förra möte fortfarande gäller, dvs: 

- Onsdag 3/2. Föredrag betitlat Fungerar klimatkompensation? Hålls av Maria Johansson. 

- Onsdag 10/3. Föredrag om Invasiva växter hålls av Södertälje kommuns ”odlingsexpert” Maja Nygren. 

- Onsdag 7/4. Seminarium om samhällsbyggnadsprocessen. Hålls av Moa Öhman, översiktsplanerare 
vid samhällsbyggnadskontoret i Södertälje. 

- Onsdag 28/4. Årsmöte – om det då är möjligt att hålla ”fysiskt”. Om det inte går så får vi ta till en 
annan lösning, kanske skjuta till hösten (beroende på vad stadgarna medger). 

- Lördag 22/5. Vandring i naturreservatet Stora Envättern. 

- Onsdag 9/6. Våravslutning i Nykvarn. Nykvarn, vid båtklubben vid Yngern. 

10. Rapporter 

- Lars deltog d 17/12 i ett digitalt möte anordnat av Miljörättsnätverket (RIKS) med tema dels skog, dels 
den nya strandskyddsutredningen. Ca 50 deltagare från kretsar runt om i landet. Bland föredragshållar-
na märktes föreningens jurister. Fantastiskt proffsigt genomfört! Efter mötet uppmanades alla kretsar 
att lokalt uppmärksamma de hot mot strandskyddet som utredningen innebär. Stora hot!! 

Lars skrev därför en debattartikel till Länstidningen, vilken publicerades den 8/1 både digitalt och i 
papperstidningen. 

11. Övrigt 
- Valberedning/kandidater för kommande års styrelse: Följande ställer upp för omval: Pehr (som dock 
förklarade sig ”inte jätteintresserad att vara kvar som ordförande”, Lasse, Anne, Alenka och (enligt 
tidigare besked) Mats. Alenka har kontakt med en person som ev. kan tänka sig att ställa upp. Lasse får 
hennes mailadress och kontaktar henne. Den person som Lars haft kontakt med ställer inte upp. 
Nya/flera intresserade av att vara med efterlyses! Hur får vi tag i sådana? 

- Några medlemmar har efterlyst möjligheten att kunna titta på föredragen i efterhand. Lasse åtog sig 
att kolla möjligheten tekniskt. Självklart måste resp. föredragshållare godkänna inspelning.  

- Lars och Lasse blir emellanåt i sitt arbete med remisser mm kontaktade av närboende eller andra som 
önskar delge oss fakta och synpunkter betr de ärenden kretsen för tillfället bereder. Sådant är vi tack-
samma över – ju mer fakta mm som kommer upp på bordet, desto bättre jobb kan vi göra! Dock utsätts 
Lars & Lasse ibland också för sådant man kan kalla påtryckningar (normalt milda, men ändå!). De efter-
lyste nu lite råd om hur de bör förfara i just sådana fall. En speciell fråga är om de ska skilja på om det är 
medlemmar eller icke-medlemmar som hör av sig? Ett dilemma! Men ett råd var i alla fall att det är ok 
att fråga personerna om de är medlemmar eller ej (vilket Lars tyckt var lite ”fräckt”. Men Lasse berätta-
de att det är effektivt i den meningen att det kan leda till ett lite mer ”ödmjukt” tonläge). 

- Alenka åtog sig att tacka dagens föredragshållare Carolina Hillerdal Ljungqvist med en bok. 

12. Kommande möte 
Nästa styrelsemöte är den 3/2 i samband med föredraget om klimatkompensation. 

13. Mötet avslutas 
Pehr tackade mötesdeltagarna och avslutade mötet. 
 

Vid protokollet: 

 

Lars Klasén 

 

Justeras: 

 

Lars Ljungdahl   Anne Kawecki 


